
PROTOKÓŁ NR XLI/18
Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 20 kwietnia 2018 roku o godz. 9:00

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

Otwarcia sesji o godz. 900 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie Pan
Jarosław Bartkowiak. Przewodniczący powitał Radnych, a w ich imieniu:
- Radnego Powiatowego,
- Burmistrza Bojanowa Pana Macieja Dubiela,
- Zastępcę Burmistrza Bojanowa Pana Krzysztofa Kurpisza,
- Skarbnika Gminy Panią Patrycję Kubiak,
- Radcę Prawnego Panią Teresę Andrzejewską,
- Kierowników Referatów Urzędu Miejskiego w Bojanowie i jednostek organizacyjnych,
- Dyrektorów szkół i przedszkoli.
W dalszej  kolejności  Pan  Jarosław  Bartkowiak  przywitał  sołtysów,  zaproszonych  gości  
i mieszkańców gminy.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Po  przywitaniu  wszystkich  przybyłych  na  XLI  Sesję  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie,
Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy 15 osobowy skład Rady w sesji uczestniczy
12 radnych, co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne
uchwały.
 
Następnie  Przewodniczący Rady zapytał,  czy  Panie/Panowie  radni  zgłaszają  wątpliwości  
i uwagi co do trybu i sposobu zwołania dzisiejszej sesji?
Na powyższe pytanie, żaden z Państwa radnych nie zgłosił zastrzeżeń.

Do pkt. 2.   Przedstawienie porządku obrad XLI Sesji Rady Miejskiej.  

Pan  Jarosław  Bartkowiak  poinformował,  że  porządek  dzisiejszej  sesji  Państwo  radni
otrzymali wraz z zaproszeniami na sesję. Następnie poinformował, że otrzymał wniosek od
Pana  Burmistrza  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  następujących  projektów uchwał  w
sprawie:

1) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  pomiędzy  Gminą  Bojanowo  a
Miastem Leszno w zakresie realizacji zadania pomocy społecznej,

2) zmiany  uchwały  Nr  XXXII/269/13  Rady  Miejskiej  w Bojanowie  z dnia
30 października  2013 r.  w sprawie  zasad  ustalania  i rozmiaru  obniżek
tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  nauczycielom,  którym
powierzono  stanowiska  kierownicze  w szkołach,  zasad  zwalniania  od
obowiązku  realizacji  zajęć  oraz  określenia  tygodniowego  obowiązkowego
wymiaru  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych  i opiekuńczych,  pedagoga
szkolnego,  psychologa,  logopedy  i doradcy  zawodowego  oraz  nauczycieli
realizujących  w ramach  stosunku  pracy  obowiązki  określone  dla  stanowisk
o różnym  tygodniowym  obowiązkowym  wymiarze  godzin,  dla  których
organem prowadzącym jest Gmina Bojanowo,

3) kalkulacji  jednostkowej  dla  celów  udzielenia  dotacji  przedmiotowej  dla
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej,

4) zmiany uchwały nr XL/283/18 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 23 marca
2018 r.  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  w formie
bezprzetargowej  dwóch  nieruchomości  niezabudowanych  położonych
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w Sowinach,
5) zaciągnięcia pożyczki.

Powyższy wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
W  dalszej  kolejności  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  o  wprowadzenie  do
porządku obrad wnioskowanych uchwał.
Wniosek przegłosowano. Za wprowadzeniem do porządku wspomnianych uchwał głosowali
wszyscy obecni radni- 12 głosów „za”.

W związku z tym, iż więcej wniosków nie wniesiono, porządek XLI sesji przedstawia się
następująco:

1. Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XLI Sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokołu Nr XL/18 z sesji odbytej w dniu 23 marca 2018 roku.
4. Zapytania radnych.
5. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych

zarządzeniach.
7. Informacja o działalności sportowej na terenie Gminy Bojanowo.
8. Ocena stanu dróg na terenie Gminy Bojanowo.
9.  Podjęcie uchwały w sprawie:

a) oceny zasobów pomocy społecznej,
b) podziału Gminy Bojanowo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów  

i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych,
c) wyrażenia woli utworzenia Stowarzyszenia Samorządów Południowo- Zachodniej

Wielkopolski  „Samorząd  dla  zrównoważonego  rozwoju”  i  przystąpienia  do
Stowarzyszenia Gminy Bojanowo,

d) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rawickiemu,
e) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rawickiemu,
f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2018 – 2021,
g) zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok,
h) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Bojanowo a Miastem

Leszno w zakresie realizacji zadania pomocy społecznej,
i) zmiany  uchwały  Nr  XXXII/269/13  Rady  Miejskiej  w Bojanowie  z dnia

30 października  2013 r.  w sprawie  zasad  ustalania  i rozmiaru  obniżek
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono
stanowiska  kierownicze  w szkołach,  zasad  zwalniania  od  obowiązku  realizacji
zajęć  oraz  określenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  zajęć
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych pedagoga szkolnego, psychologa,
logopedy i doradcy zawodowego oraz nauczycieli realizujących w ramach stosunku
pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym
wymiarze godzin, dla których organem prowadzącym jest Gmina Bojanowo,

j) kalkulacji  jednostkowej dla celów udzielenia dotacji  przedmiotowej dla Zakładu
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej,

k) zmiany  uchwały  nr  XL/283/18  Rady  Miejskiej  w Bojanowie  z dnia  23 marca
2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w formie bezprzetargowej
dwóch nieruchomości niezabudowanych położonych w Sowinach,

l) zaciągnięcia pożyczki.
1. Odpowiedzi na zapytania radnych.
2. Wolne głosy i wnioski.
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3. Zakończenie.

Do pkt. 3.   Przyjęcie protokołu Nr XL/18 z sesji odbytej w dniu 23 marca 2018 roku.  

W związku z tym, iż do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 23 marca 2018 roku nie
wniesiono  żadnych uwag pisemnych i  ustnych,  Przewodniczący  Rady zaproponował,  aby
powyższy protokół przyjąć bez odczytywania.
Za  propozycją  Pana  Jarosława  Bartkowiaka  głosowali  wszyscy  obecni  na  sesji  Radni-12
głosów  „za”.  W  związku  z  powyższym  protokół  nr  XL/18  z  sesji  odbytej  w  dniu  
23 marca 2018 roku przyjęto pozytywnie bez odczytywania.

Do pkt. 4.   Zapytania radnych.     

Pytań  nie  było,  w  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  przeszedł  do  kolejnego
punktu porządku obrad.

Do pkt. 5.    Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych    
w okresie międzysesyjnym.     

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował  zebranych  o  działaniach
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było. Informacja stanowi  załącznik  
nr 3 do niniejszego protokołu.

Do  pkt.  6.    Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym  i  o  
wydanych zarządzeniach.     

Pan  Maciej  Dubiel  zapoznał  uczestników  sesji  z  reprezentacją  Gminy  w  okresie
międzysesyjnym. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
W związku z brakiem pytań ze strony Państwa radnych do przedstawionej reprezentacji,  
Burmistrz  Bojanowa  poinformował  zebranych  o  wydanych  zarządzeniach.  Informując
uczestników o sesji o Zarządzeniu Nr 309/18 z dnia 12 kwietnia 2018 r. w sprawie ogłoszenia
wyników otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego w zakresie działalności
na rzecz osób w wieku emerytalnym w 2018 roku, Pan Maciej Dubiel dodał, że do konkursu
zgłosiły się dwa Stowarzyszenia:
1) Stowarzyszenie zwykłe Zgrani w Bojanowie, które otrzyma kwotę 16.800 zł,
2) Stowarzyszenie zwykłe K.L.A.R. Kawcze, które otrzyma kwotę 3.200 zł.
W odniesieniu do Zarządzenia Nr 308/18 z dnia 12 kwietnia 2018 r. w sprawie ogłoszenia
wyników  otwartego  konkursu  ofert  na  realizację  zadania  publicznego  w  zakresie
upowszechniania  kultury  fizycznej  w  2018  roku,  Pan  Burmistrz  poinformował,  że  do
niniejszego konkursu zostało złożonych siedem ofert. Dofinansowanie otrzymają następujące
kluby i stowarzyszenia sportowe w wysokości:

• Ludowy Zespół Sportowy „Salus” Golinka- 7.000 zł,
• Bojanowski klub Karate Kamae w Bojanowie- 12.000 zł,
• Towarzystwo Sportowe „Ruch” Bojanowo- 36.000 zł,
• Uczniowski Klub Sportowy przy Szkole Podstawowej im. Arkadego Fiedlera

w Golinie Wielkiej- 20.440 zł,
• Międzyszkolny Uczniowski Klub Sportowy „Szok” w Bojanowie- 56.060 zł,
• Klub Sportowy „Sztanga” w Bojanowie- 9.500 zł,
• Stowarzyszenie „Extremalne Bojanowo”- 9.000 zł.
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Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Pytań nie było.

Do pkt. 7.   Informacja o działalności sportowej na terenie Gminy Bojanowo.  

Przystępując  do  niniejszego  punktu,  Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  niestety  nie
wszyscy  Prezesi  klubów  i  stowarzyszeń  dotarli  na  posiedzenie  dzisiejszej  sesji.  Wobec
powyższego  w  pierwszej  kolejności  zwrócił  się  z  prośbą  o  zabranie  głosu  Pana  Pawła
Janowicza- Stowarzyszenie „Extremalne Bojanowo”.  

Na wstępie Pan Paweł  Janowicz poinformował,  że  pełni  funkcję  Prezesa Stowarzyszenia.
Założycielami  Stowarzyszenia  jest  również  Pan Łukasz  Lorek-  obecny  na  sesji  oraz  Pan
Marcin Niemczyk. Stowarzyszenie nazywa się „Extremalne Bojanowo” i jak nazwa wskazuje
są  zwolennikami  sportów  ekstremalnych,  ale  nie  tylko-  wszystkiego  co  związane  jest  
z  ryzykiem  i  adrenaliną.  Niektórzy  członkowie  próbują  swoich  sił  w  speedway-u.
Stowarzyszenie ma znanych żużlowców- Bartka Smektałę i Dominika Kubera. W bieżącym
roku  w  planach  jest  przygotowanie  małego  toru  do  wyścigów  motocyklowych,  jazdy
rowerowej  oraz  rozwijającej  się  dyscypliny  „Wrack  race”  tj.  wyścigów  samochodów
zezłomowanych,  które  nie  mogą  poruszać  się  po  drogach.  W  odniesieniu  do  ostatniej
dyscypliny Pan Janowicz dodał, że jest to bardzo tani sport motorowy, gdyż nie ma potrzeby
nakładu dużych środków finansowych. Samochody pozyskuje się ze złomowisk, wysypisk.
Idea jest taka, że samochód nie może kosztować więcej niż 1.500 złotych. Każdy praktycznie
może brać udział  w wyścigu.  Wyścig polega na przejechaniu jak największego dystansu  
w określonym czasie. Jeździć może każdy, kto posiada prawo jazdy lub starsze dzieci pod
opieką rodziców. Do planowanych działań na ten rok należy również:
-  dalsze  przygotowanie  terenu  pod  budowę  toru  na  działce  przekazanej  przez  gminę
Bojanowo,
- organizacja pikniku motoryzacyjnego połączonego z zawodami „Wrack race”.
Na zakończenie  Pan Paweł  Janowicz  poinformował,  że  pod opieką  jest  Eryk Niemczyk  
z  Bojanowa,  który  jeździ  w  Klubie  Sportowym  Wschowa.  Zawodnik  zaczyna  odnosić
sukcesy, gdyż jest wicemistrzem w swojej klasie. Kolejny chłopiec to Maciej Banaś, który po
raz pierwszy jako dwunastolatek będzie występował w cyklu Suzuki Speed Cup of Europe, tj.

w wyścigach samochodów przed rundą Formuły 1.

Na  powyższe,  jako  pierwsza  głos  zabrała  Pani  Renata  Jagodzik.  Radna  zwróciła  się  
z zapytaniem  ile osób liczy Stowarzyszenie?
Odpowiadając  Pan  Janowicz  wyjaśnił,  liczba  członków  wynosi  30  osób,  a  członków
niezrzeszonych jest ok. 100.

Następnie głos zabrał Pan Zygmunt Maćkowiak, który zapytał jak daleko są prace na torze,
kiedy planowane jest otwarcie toru i czy jest stworzony kalendarz imprez?
Odpowiadając Pan Janowicz wyjaśnił,  że aktualnie pracuje ładowarka.  Wyrównywany jest
teren, sprzątany gruz. Otwarcie toru zdeterminowane jest postępem prac. Planowane jest, aby 
w okresie wakacyjnym uruchomić tor, tak aby pierwsza impreza zorganizowana mogła się
odbyć. Każdy chętny będzie mógł korzystać z terenu. Nie będzie ogrodzenia, teren nie będzie
zamknięty.  

W  dalszej  kolejności  Pan  Maćkowiak  zwrócił  się  z  zapytaniem,  jaki  sposób  zostanie
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zapewnione bezpieczeństwo, jeżeli nikogo nie będzie ze Stowarzyszenia?
Na  powyższe  Pan  Paweł  Janowicz  wyjaśnił,  że  zwyczajowo  przyjęło  się,  jeżeli  nie  są
organizowane zawody, to osoba, która przyjedzie sama, przejmuje całe ryzyko na siebie. Jest
umieszczona  tablica  informacyjna,  jak  należy  korzystać  z  toru  i  co  robić.  Jeżeli  osoba
przyjedzie  i  nikogo  nie  ma  ze  Stowarzyszenia,  to  całe  ryzyko  (uszczerbek  na  zdrowiu)
przejmuje  sama.  Każdy  jest  ubezpieczony.  Odpowiedzialny.  Jeżeli  przyjdzie  rodzic  z
dzieckiem potrenować np. jazdę motocyklem, to rodzic, jako opiekun prawny przejmuje całą
odpowiedzialność za dziecko.
Następnie Pan Zygmunt Maćkowiak w celu utwierdzenia wcześniejszej wypowiedzi dodał,
cyt: „czyli rozumiem, że będzie informacja o torze i o zasadach bezpiecznego użytkowania”.
Ustosunkowując się do przedmówcy, Pan Janowicz poinformował, że tak. Niniejsza kwestia
tak  jest  rozwiązywana  i  tak  się  odbywa  na  każdym  torze.  W momencie,  kiedy  nie  jest
organizowana impreza przez właściciela, to wstępujący na ten tor bierze odpowiedzialność na
siebie.  Jeżeli  spowoduje  stłuczkę,  wypadek,  coś  sobie  zrobi,  nie  ma prawa rościć  nic  od
gminy. Był poinformowany, że wkracza na teren prywatny.

Następnie głos zabrał Pan Edward Gurdak, który zapytał  cyt:  „gdzie to będzie i  jaki jest
obszar?”.
Odpowiadając Pan Janowicz wyjaśnił, że na Klapowie i zajmuje obszar prawie 2 ha.

Sprawozdanie z działalności Stowarzyszenia „Extremalne Bojanowo” stanowi załącznik nr 6
do protokołu.

Więcej  pytań  nie  było,  wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  z  prośbą  
do Pana Wiesława Ceglarka- Prezesa Towarzystwa Sportowego „Ruch” Bojanowo o zabranie
głosu.
Pan Wiesław Ceglarek poinformował, że co roku TS „Ruch” otrzymuje dotację. W bieżącym
roku  wysokość  otrzymanej  dotacji  wynosi  36.000  zł  i  nie  jest  to  kwota,  na  której
Towarzystwo  wyłącznie  bazuje.  W  2017  roku  łączne  koszty  całkowite  klubu  wyniosły
55.489,00 zł,  czyli  kwota 19.000 zł,  to wartość pochodząca od sponsorów. Następnie Pan
Ceglarek wyraził słowa podziękowania Radzie Miejskiej za wsparcie, pracownikom Urzędu,
instytucjom  dzięki  których  inicjatywie  Towarzystwo  Sportowe  może  istnieć  na  rynku
sportowym. W dalszej kolejności poinformował, że za dwa lata przypada 100- rocznica klubu.
Towarzystwo Sportowe TS „Ruch” pomału zaczyna się przygotowywać do rocznicy. Z tego
tytułu wstępnie  prowadzone są rozmowy z  Lechem Poznań-  ale  to  będzie  niespodzianka.
Marzy się również, żeby powstało nowe boisko, ale wszystko powiązane jest z ograniczonymi
środkami finansowymi. Z klubów powiatu rawickiego, TS „Ruch” Bojanowo jest najstarsze, 
a  w  Wielkopolsce  pod  tym  względem  klub  zajmuje  10  miejsce.  W  naszym  regionie
najstarszym klubem jest:
- Polonia Leszno,
- Wisła Borek Wielkopolski,
- Obra Kościan.  
Następnie  Pan  Wiesław  Ceglarek  poinformował,  że  problem  stanowi  fakt,  że  dużo
zawodników  pracuje,  dojeżdża  w  systemie  trzy,  dwuzmianowym.  W  okresie
przygotowawczym, spotkania odbywają się we wtorek i czwartek, a w sobotę lub w niedzielę
przygotowują się poprzez turnieje, treningi. W kwestii zawodników nastąpiła duża rotacja.
Część zawodników opuściła klub. Pojawili się nowi zawodnicy spoza Bojanowa. Zawodnicy
grają amatorsko, żadnych wynagrodzeń, diet, nagród finansowych nie otrzymują.
Na zakończenie Pan Ceglarek dodał,  że  czasami traktowani są po macoszemu przez inne
jednostki, które działają na terenie Bojanowa. Słyszał odgłosy, że klub się rozleci. Następnie
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poinformował, że póki będą działać na takich samych zasadach jak dzisiaj, dzięki pomocy
urzędowi- do tego nie dojdzie. Kończąc Pan Prezes Klubu poinformował, że cieszy się, że
mają  najstarszego zawodnika (rocznik 1968) w klubie. Kolejny zawodnik jest z rocznika
1971.  Niniejszych  zawodników  trzeba  docenić,  młodzi  zawodnicy  obserwują  ich  na
treningach, meczach.
Pytań  nie  było.  Sprawozdanie  z  działalności  Towarzystwa Sportowego „Ruch” Bojanowo
stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Następnie  Przewodniczący  Rady  poprosił  o  zabranie  głosu  Pana  Macieja  Ratajczaka-
reprezentującego Międzyszkolny Uczniowski Klub Sportowy „Szok” Bojanowo.
Pan Maciej Ratajczak poinformował, że jest coraz więcej dzieci w klubie. Aktualnie klub ma
trzy drużyny piłkarskie w lidze, dwie drużyny koszykarskie dziewcząt. Młodsza drużyna robi
coraz większe postępy, gdyż gra w Lidze Champion Lig Wielkopolska. Drużyna koszykarska
dziewcząt  rocznika  2007  zajmuje  ósme  miejsce  w  Wielkopolsce.   Starsza  drużyna
koszykarska niestety nie brała udziału w lidze ze względu na kontuzje. W MUKS „Szok”
działa  sekcja  rowerowa  oraz  grupa  biegaczy.  Wielkim  sukcesem  są  również  Czwartki
lekkoatletyczne,  którego  celem  jest  propagowanie  lekkoatletyki  wśród  najmłodszych  i
wyławianie talentów. Udało się zorganizować czwartki na jesień, za tydzień uruchamiana jest
druga  edycja.  Istnieje  szansa  na  wyjazd  20  dzieci  na  Ogólnopolski  Finał  Czwartków
lekkoatletycznych, który odbywa się w Łodzi. Wchodząc na stronę www.czwartki.pl można
porównać wyniki swoich zawodników, dzieci. Cieszy trzecie miejsce Zuzanny Skrzypczak,
gdzie  dzieci  startujących  
w  powyższej  grupie  wiekowej  jest  1.500.  Na  Czwartki  Lekkoatletyczne  klub  otrzymał
dofinansowanie:
- z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości 3.500 zł,
- ze Starostwa Powiatowego w Rawiczu również w wysokości 3.500 zł,
co łącznie daje kwotę 7.000 zł spoza gminy. Następnie Pan Ratajczak zaprosił na mitying
lekkoatletyczny, który odbędzie się 1 maja. Na zakończenie poinformował o odniesionych
sukcesach w lekkoatletyce, jakie dokonali zawodnicy.   

Pytań  nie  było.  Sprawozdanie  z  działalności  Międzyszkolnego  Uczniowskiego  Klubu
Sportowego „Szok” stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Ze względu, że Prezesów poniższych klubów sportowych nie było na sesji, sprawozdania  
z działalności sportowej stanowią odpowiednio:
- sprawozdanie z działalności Ludowego Zespołu Sportowego „Salus” Golinka-  załącznik  
nr 9 do protokołu,
- sprawozdanie z działalności Uczniowskiego Klubu Sportowego przy Szkole Podstawowej
im. Arkadego Fiedlera w Golinie Wielkiej- załącznik nr 10 do protokołu,  
-  sprawozdanie z  działalności  Bojanowskiego Klubu Karate-  Kamae-  załącznik nr 11 do
protokołu,   
- sprawozdanie z działalności Klubu Sportowego „Sztanga” Bojanowo-  załącznik nr 12 do
protokołu.

Do pkt. 8.   Ocena stanu dróg na terenie Gminy Bojanowo.  

Przystępując do niniejszego punktu, Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą o zabranie
głosu Pana Henryka Lipowczyka- Kierownika z Powiatowego Zarządu Dróg w Rawiczu.
Pan Henryk Lipowczyk na wstępie poinformował, że na terenie Gminy Bojanowo przebiega
siedem odcinków dróg powiatowych o łącznej długości 53 km. Każda z niniejszych dróg
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została  sprawdzona  w  systemie  laserowym  w  ubiegłym  roku,  zgodnie  z  wytycznymi
Generalnego Dyrektora Dróg Krajowych i Autostrad. W sprawozdaniu zostało przedstawione
zestawienie  dla  każdej  drogi:  wszystkie  uszkodzenia  na  drogach  w  postaci:  ocena  stanu
nawierzchni, spękań, wady, wyboje, ubytki, ocena stanu znaków drogowych, rowów. Drogi
nie  są  w  idealnym  stanie,  w  szczególności  jeżeli  chodzi  o  szerokości  (odcinki  drogi
Bojanowo- Sowiny, która jest bardzo wąska). W bardzo dobrym stanie technicznym jest droga
Golina  Wielka-  Kawcze.  Najgorsza  droga  jest  na  odcinku  Czechnów-  Zaborowice.
Podejmowane są starania, aby naprawić uszkodzenia, które powstały przy budowie drogi S5.
Do tej pory udało się naprawić drogę Bojanowo- Zaborowice, która została wyremontowana
oraz  odcinek  drogi  Czechnów-  Giżyn.  Nawiązując  do  sprawozdania  Pan  Lipowczyk
poinformował,  że  bardzo mało jest  odcinków o czerwonym kolorze  w Gminie Bojanowo
(odcinek drogi, którym jedzie się z Bojanowa w kierunku Zaborowic i do Czechnowa oraz
odcinek  drogi,  jak  się  wyjeżdża  
z Zaborowic w kierunku Cegielni). Pozostałe odcinki dróg, to kolor zielony (bardzo dobre).
Odcinek drogi z Czechnowa do Trzebosza jest koloru żółtego, który oznacza, że powinno się
przystąpić do wykonywania nowych nakładek. W ubiegłym roku na drogach powiatowych
położonych w Gminie  Bojanowo wykonywane  były  tylko  roboty  utrzymaniowe,  żadnych
inwestycji nie było. W bieżącym roku, dzięki wsparciu Pana Burmistrza i Państwa radnych,
wykonywana  będzie  przebudowa  odcinka  drogi  Bojanowo-  Sowiny  tj.  od  cmentarza  za
skrzyżowaniem z ulicą Piaskową. W dniu 26 kwietnia ogłaszany będzie przetarg. W ramach
niniejszej inwestycji zostanie poszerzona droga, wykonany parking i oświetlenie. Szacowany
koszt inwestycji wynosi 500.000 zł.  

Jako  pierwszy  głos  zabrał  Pan  Zygmunt  Maćkowiak.  Radny  na  wstępie  podziękował  za
konserwację  rowów  i  za  nasypywanie  poboczy  przy  drodze  powiatowej  z  Bojanowa  do
Sowin. Następnie Pan Maćkowiak zwrócił się z zapytaniem, kiedy niniejsza droga będzie w
planie do gruntownego remontu?
Ustosunkowując się do zapytania Pan Lipowczyk wyjaśnił, że do 2020 roku powyższa droga
nie  jest  przewidziana  w  planie  do  przebudowy.  Zawsze  jest  jednak  wskazywana  do
przebudowy.  Z analizy jednak wynika,  że natężenie ruchu kształtuje  się  w granicach 600
pojazdów na dobę. Największe natężenie ruchu na drogach powiatowych na terenie gminy
Bojanowo jest na drodze Bojanowo- Tarchalin- Poniec (800 pojazdów na dobę). Natężenia
ruchu liczone są od godz. 6:00 do godz. 9:00, potem jest przerwa. Powiaty patrzą na natężenie
ruchu, ilość wypadków. Te punkty, które nie spełniają wymagań, nie dostają dofinansowania. 

Następnie Pan Maćkowiak zwrócił się z prośbą do Pana Lipowczyka, aby pobocze wykonać
frezem z asfaltu, żeby było trwalsze,  ponieważ uzupełnienie kamieniem daje krótkotrwały
efekt.  Następnie  radny  dodał,  że  jeżeli  jest  mowa  o  drogach  powiatowych,  to  walczy  o
powyższą  drogę  i  cały  czas  o niej  przypomina,  gdyż chciałby  żeby na  bieżąco była  ona
remontowana, a pobocze utrzymywane. Nawiązując do wypowiedzi przedmówcy w sprawie
natężenia ruchu, radny Maćkowiak przyznał rację Panu Lipowczykowi, że droga do Sowin
nie ma tak dużego natężenia ruchu w porównaniu do drogi Bojanowo- Tarchalin- Poniec, ale
niniejsza droga jest bardzo wąska, a pobocze dziurawe. Powyższą drogą jeździ bardzo dużo
ciężkiego sprzętu i jest ona niebezpieczna. Patrząc na same natężenie ruchu, to nie jest ono
duże, ale droga jest bardzo wąska.
Na powyższe Pan Lipowczyk poinformował, że jest sprowadzone w Gościejewicach 50 ton
specjalnego, mniejszego miału. W sytuacji, gdy zostanie frez z odcinka, który został założony
do przebudowy, to zostanie on przerzucony na najgorsze dziury. Następnie Pan Kierownik  
z Powiatowego Zarządu Dróg w Rawiczu dodał, że na dzień dzisiejszy nie można kupić frezu,
gdyż zabraniają tego przepisy.
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W dalszej kolejności Pan Zygmunt Maćkowiak zawnioskował, aby odmalować pasy przejścia
dla  pieszych  przy  przystanku  autobusowym  w  Sowinach,  gdyż  są  mało  widoczne  a
przechodzą  po  nich  dzieci  na  autobus  szkolny.  Następnie  radny  dodał,  że  była  mowa  o
zakupie przez powiat koparki do korytowania m.in. poboczy. Pytanie- jak niniejsza kwestia
wygląda?
Odpowiadając  Pan  Lipowczyk  poinformował,  że  ogłaszany  jest  przetarg  na  odnowienie
oznakowania  poziomego  na  terenie  całego  powiatu.  Odnosząc  się  do  tematu  koparki,  to
sprawa ucichła. Aktualnie podejmowane są starania, aby otrzymać środki na zakup ciągnika.
Jeżeli sprzęt nie zostanie wymieniony, to zaistnieje konieczność wynajmu.
Następnie  Pan  Maćkowiak  dodał,  że  jeżeli  pobocze  byłoby  trochę  wykorytowane  przy
nasypywaniu,  to  tłuczeń utrzymałby się  trochę  dłużej.  Radny  zapytał,  czy  znalazłyby  się
środki, aby wykonać korytarz przy poboczu?
Ustosunkowując się do przedmówcy, Pan Lipowczyk poinformował, że w bieżącym roku nie
może  obiecać  powyższej  kwestii,  gdyż  o  200.000  zł  cyt:  "jest  do  tyłu"  ze  względu  na
przełomy, które zostały naprawione z bieżących środków. Do dyskusji można powrócić, gdy
zostaną zwrócone środki.

Następnie głos zabrała Pani Wiesława Świerzewska, która upomniała się o drogę powiatową,
która biegnie przez Kawcze, odcinek Rawicz- Poniec. Od strony Rawicza do Łaszczyna drogi
można pozazdrościć, ale dalej zdaniem radnej, warunki są ekstremalne. Samochody wręcz nie
mogą się mijać, ponieważ pobocze jest bardzo zniszczone po okresie zimowym. W dalszej
kolejności  Pani  Świerzewska dodała,  że  kolejna  kwestia  dotyczy  drogi  w Kawczu,  gdzie
znajduje się przystanek szkolny dla dzieci. Pobocze jest zniszczone i zapada się w niektórych
miejscach.  W okresach  deszczowych,  dzieci  stoją  w kałużach  wody.  Ze  względu,  że  nie
wiadomo, kiedy droga będzie ujęta w planach do remontu, prośba o zajęcie się powyższą
kwestią.
Na powyższe Pan Lipowczyk dodał, że prawie dwukilometrowy odcinek drogi zaczął być
przebudowywany od strony Rawicza. Czy będzie on dalej kontynuowany, będzie zależało od
Rady Powiatu. Odnosząc się do pobocza, to niniejszy odcinek musiałby być kompleksowo
przebudowany  i  zrobiona  kanalizacja  deszczowa.  Odcinek  drogi  od  Goliny  Wielkiej  do
Kawcza jest zrobiony, nie ma problemu z wodą. Pierwsze, co trzeba zrobić, to odwodnienie i
kanalizację deszczową, wówczas nie będzie problemu.
W dalszej  kolejności  Pani  Świerzewska  dodała,  że  najgorzej  jest  przy  drodze  przez  las.
Odnosząc  się  do  wypowiedzi  przedmówcy  Pan Kierownik  z  Powiatowego  Zarządu  Dróg
poinformował, że został rozpoczęty remont drogi i nie może nic więcej powiedzieć.

W dalszej kolejności głos zabrała Pani Renata Jagodzik, która podziękowała za oznakowanie
niebezpiecznego zakrętu na Trzebosz, za słupki i uzupełnienie poboczy asfaltem. Następnie
radna zwróciła się z prośbą o kolejne oznakowanie, uzasadniając tym, że do Trzebosza droga
jest kręta i czasami jej nie widać, jak jedzie się we mgle.   
Na powyższe Pan Lipowczyk poinformował, że jeżeli możliwości finansowe na to pozwolą,
będzie można oznakować zakręty. 

Następnie Pani Jagodzik poinformowała, że w Trzeboszu jest droga powiatowa, przy której
jest  rów.  Pytanie-  kto  jest  zobowiązany  czyścić  mostki  wjazdowe  do  gospodarstw,  do
prywatnych  posesji,  na  pola?  Czy  zobowiązani  do  tego  są  właściciele  terenu  czy  np.
właściciel gospodarstwa?
Ustosunkowując się do zapytania, Pan Lipowczyk wyjaśnił, że zgodnie z ustawą, utrzymanie
wjazdu do posesji i na pola, należy do właściciela posesji.
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W dalszej kolejności Pan Tomasz Woźniczka poruszył kwestię odcinka drogi z Zaborowic do
Borszyna.  Za Zaborowicami znajduje się zakręt,  są drzewa po jednej  i  po drugiej  stronie
drogi, znajduje się bardzo duża koleina przy samej krawędzi. Zdaniem radnego, droga jest
niebezpieczna,  nawierzchnia  jest  zdewastowana  i  nie  ma  ograniczenia  prędkości,  a
samochody jeżdżą 90 km na godzinę.
Na powyższe Pan Lipowczyk obiecał, że powyższą kwestię sprawdzi.  

Następnie głos zabrał Pan Wiesław Ceglarek. Radny powiatowy na wstępie poinformował, że
wyjeżdżając z rynku w kierunku dworca PKP, samochody poruszające się z rynku zjeżdżają
do lewego pasa. Czasami jedzie rowerzysta i istnieje wówczas niebezpieczeństwo wypadku.
Pan Ceglarek zaproponował, aby oznakować niniejszy odcinek, żeby nie można było zjeżdżać

z prawego pasa na lewy lub zrobić przerywaną linię.  
Ustosunkowując się do wniosku, Pan Lipowczyk zaproponował, żeby się umówić, spotkać  
i powyższą kwestię omówić na miejscu.

Kolejny wniosek złożył  Pan Marek Kotlarczyk, który poruszył  kwestię wycinki  drzew na
odcinku  drogi  Giżyn-  Borszyn.  Radny  zaznaczył,  że  pozostała  jeszcze  część  topoli  do
wycięcia. Na zakończenie Pan Kotlarczyk podziękował za wykonane przepusty w Giżynie.
Na powyższe Pan Lipowczyk wyjaśnił, że w okresie jesiennym będzie dokonywana analiza.
Warunkiem usunięcia drzew jest uzyskanie wcześniej zgody z ochrony środowiska.

W  dalszej  kolejności  głos  zabrał  Pan  Piotr  Nadrowski,  który  zwrócił  uwagę  na  drogę
powiatową w Golinie Wielkiej przy zakręcie na Golinkę. Po opadach deszczu i po interwencji
przyjeżdża beczkowóz, który wyciąga wodę. Prawdopodobnie powodem powyższej sytuacji
jest  to,  że jedna ze studzienek podłączona jest  do szamba zrobionego na poboczu. Radny
zapytał, czy byłaby wola podłączenia niniejszej studzienki do kanalizacji znajdującej się po
drugiej  stronie  drogi.  Kolejna  kwestia  dotyczy dodatkowego przejścia  dla  pieszych przed
kaplicą w Golinie Wielkiej. Będąc na spacerze, autobus stanął na przystanku. W tym samym
czasie jechał motocykl z dużą prędkością. Motocyklista nie zatrzymał się, wyprzedził autobus
i pojechał dalej. Przejście dla pieszych jest 20 metrów od przystanku. Radny zwrócił się z
prośbą, aby pomyśleć o dodatkowym przejściu dla pieszych 30-50 metrów dalej przy drodze
na Golinkę.
Ustosunkowując  się  do  pierwszego  wniosku,  Pan  Henryk  Lipowczyk  wyjaśnił,  że  trzeba
byłoby przekopać całą szerokość drogi, aby podłączyć kratkę. Jeżeli chodzi o drugi wniosek
to  Pan  Kierownik  z  Powiatowego  Zarządu  Dróg  zwrócił  się  z  prośbą  do  radnego,  aby
wystosował  pismo  do  Starostwa  Powiatowego,  do  Wydziału  Komunikacji  i  Komisji
Organizacji Ruchu w powyższej sprawie.

Więcej pytań i wniosków nie było ze strony Państwa radnych. Na zakończenie głos zabrał
Pan  Maciej  Dubiel,  który  podziękował  Panu  Henrykowi  Lipowczykowi,  że  po  długich
rozmowach udało  się  sfinalizować temat  przebudowy drogi  w okolicach cmentarza.  Jako
gmina,  zostały  dopełnione  wszelkie  starania,  aby  w  budżecie  kwotę  zabezpieczyć  na
przebudowę. W dniu 26 kwietnia Rada Powiatu będzie kwotę zabezpieczać i tego samego
dnia Powiatowy Zarząd Dróg będzie ogłaszał przetarg. Przebudowaną drogą będziemy mogli
cieszyć się pod koniec września.  Ma ona bardzo duże znaczenie,  gdyż kierowcy skracają
sobie drogę z Rawicza do Ponieca jadąc przez ulicę Piaskową i drogą koło cmentarza. Poza
tym,  że  będzie  600  metrów  przebudowanych  masą  asfaltową,  ma  być  zrobiony  na  całej
długości parking i zamontowanych 8 lamp. Kończąc wypowiedź, Pan Burmistrz wyraził już
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teraz słowa podziękowania Panu Staroście i całej Radzie Powiatu, gdyż na sesji powiatowej w
czwartek nie będzie mógł uczestniczyć.

W związku z tym, iż szczegółowe informacje na temat stanu dróg gminnych Państwo radni
mieli okazję wysłuchać na posiedzeniu Komisji Stałych, Pan Henryk Adamczyk zwrócił się 
z prośbą o zadanie pytań.
Pytań  nie  było.  Przewodniczący  zarządził  głosowanie.  Za  pozytywną  oceną  informacji  o
stanie dróg na terenie Gminy Bojanowo głosowali wszyscy obecni radni- 12 głosów "za".  

Informacje pisemne dotyczące dróg powiatowych i gminnych na terenie Gminy Bojanowo
stanowią odpowiednio załącznik nr 13 i załącznik nr 14.

Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
a)      oceny zasobów pomocy społecznej  

Przystępując do niniejszego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady poinformował, że
projekt niniejszej uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej
w Bojanowie w dniu 17 kwietnia 2018 roku.

W związku z brakiem pytań, przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowało
dwunastu radnych „za”.
Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  20  kwietnia  2018  roku  w  sprawie  oceny
zasobów pomocy społecznej stanowi załącznik nr 15. 

Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
b)      podziału  Gminy  Bojanowo  na  stałe  obwody  głosowania,  ustalenia  ich  

numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały była przedmiotem obrad Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie.   

Pytań i uwag nie było, w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
Uchwałę podjęto jednogłośnie- dwunastoma głosami „za”.
Uchwała Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 20 kwietnia 2018 roku w sprawie podziału
Gminy Bojanowo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib
obwodowych komisji wyborczych stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
c)      wyrażenia  woli  utworzenia  Stowarzyszenia  Samorządów  Południowo-  

Zachodniej  Wielkopolski  "Samorząd  dla  zrównoważonego  rozwoju"  i
przystąpienia do Stowarzyszenia Gminy Bojanowo

Pan Jarosław Bartkowiak poinformował, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu
Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 17 kwietnia br.

W  celu  przybliżenia  projektu  niniejszej  uchwały,  głos  zabrał  Pan  Burmistrz,  który
poinformował, że Gmina Bojanowo zarówno w tej, jak i poprzedniej kadencji solidaryzuje się
z samorządami powiatu gostyńskiego i rawickiego, aby przeciwstawić się budowie kopalni
odkrywkowej.  Przedstawiciele  powiatu  gostyńskiego  zaproponowali  utworzenie  takiej
jednostki.  Stowarzyszenie  będzie  mogło  reprezentować  interesy  wszystkich  samorządów,
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które objęte są oddziaływaniem kopalni. Przypominając Pan Burmistrz poinformował, że w
bieżącej  kadencji  była  podejmowana  już  jedna  uchwała  przeciwstawiająca  się  budowie
kopalni odkrywkowej.  

Pytań nie  było,  w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził  głosowanie.  Za
podjęciem uchwały głosowało 12 radnych „za”.
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 20 kwietnia 2018 roku w sprawie  wyrażenia
woli  utworzenia  Stowarzyszenia  Samorządów  Południowo-  Zachodniej  Wielkopolski
"Samorząd  dla  zrównoważonego  rozwoju"  i  przystąpienia  do  Stowarzyszenia  Gminy
Bojanowo stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
d)      udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rawickiemu  

Przystępując do niniejszego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady poinformował, że
projekt niniejszej uchwały został omówiony na posiedzeniu  Komisji Stałych Rady Miejskiej
w Bojanowie w dniu 17 kwietnia 2018 roku.

Podobnie  jak  w poprzednim punkcie,  głos  zabrał  Pan Burmistrz,  który  poinformował,  że
Gmina Bojanowo zamierza wesprzeć Warsztaty Terapii Zajęciowej w Miejskiej Górce kwotą
13.725 zł na zakup pojazdu przeznaczonego do przewozu osób niepełnosprawnych.

Pytań  nie  było.  Przystąpiono do głosowania.  Za  podjęciem uchwały  głosowało  dwunastu
radnych „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
e)      udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rawickiemu  

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały była przedmiotem obrad Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 17
kwietnia br.

Głos  zabrał  Pan  Burmistrz,  który  poinformował,  że  uchwała  dotyczy  udzielenia  pomocy
finansowej  dla  Powiatu  Rawickiego  na  przebudowę  600  metrowego  odcinka  drogi
powiatowej przed cmentarzem. Kwota dofinansowania inwestycji wynosi 250.000 zł.  

Pytań nie  było,  w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził  głosowanie.  Za
podjęciem uchwały głosowało 12 radnych „za”.  
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 20 kwietnia 2018 roku w sprawie  udzielenia
pomocy finansowej Powiatowi Rawickiemu stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
f)       zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2018-  

2021

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały  była  tematem  obrad  Komisji  Stałych  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  w  dniu  17
kwietnia br.

W pierwszej kolejności głos zabrał Pan Burmistrz,  który przybliżył informację o podziale
wolnych środków. Na wstępie poinformował, że kwota wolnych środków wynosi prawie 2
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mln złotych. Na oświatę wprowadza się środki na następujące zadania:
-  modernizacja  Przedszkola  w Golinie  Wielkiej  w wysokości  400.000 zł,  która  obejmuje
wymianę  okien,  posadzek,  systemu  ogrzewania.  Z  niniejszym  zadaniem  powiązane  jest
kolejne zadanie, a mianowicie: remont i dostosowanie pomieszczeń po szkole w Trzeboszu 
w mieszkanie komunalne- kwota 100.000 zł;
- zakup komputerów do pracowni komputerowej w Szkole Podstawowej w Gościejewicach-
kwota 50.000 zł.
W kwestii  dróg zabezpiecza się środki na drogę Golinka w wysokości 300.000 zł.  Słowa
podziękowania zostały skierowane do sołtysa i mieszkańców za determinację. Następnie Pan
Burmistrz  poinformował,  że  z  informacji  medialnych  ogólnopolskich  wynika,  że  rząd  na
drogi lokalne planuje zabezpieczyć 5 mld zł.  W związku z tym, że projekt jest wykonany, a
środki  będą  zabezpieczone,  to  w  momencie,  gdy  środki  rządowe  będą  uruchomione  to
będziemy się starać o ich pozyskanie tak,  aby na jesień uruchomić przetarg.   W sytuacji,
gdyby nie udało się pozyskać środków, przetarg i tak zostanie ogłoszony.
Kolejne wolne środki zabezpiecza się na:
-  zakup  oprogramowania  e-sesja  wraz  z  systemem  konferencyjnym  oraz  nagłośnieniem  
w wysokości  60.000  zł.  Niniejszy  program w ostatnim  czasie  zakupiła  Gmina  Rawicz  i
powiat rawicki;
- znaki świetlne ograniczenie prędkości w ilości 3 sztuk, które zostaną zamontowane:
a)  1  sztuka  w  Bojanowie  w  kierunku  Rawicza  (przed  Szkołą  Podstawową  na  
ul. Drzymały),
b) 1 sztuka w Bojanowie w kierunku Leszna (skrzyżowanie drogi ul. Żwirki i Wigury a ul.
Sienkiewicza),
c) 1 sztuka w Golinie Wielkiej (przed przejściem dla pieszych). 
Niniejsze informatory zostaną postawione w miejscach byłych fotoradarów;  
- kwotę 25.000 zł wykonanie przepustów na drodze Zaborowice- Trzebosz;
- 35.000 zł na montaż 3 szt. lamp solarnych na terenie Gminy Bojanowo, z czego dwie lampy
będą w Gościejewicach, trzecia- w Gołaszynie na ul. Mylnej;
- przebudowę chodnika na ul. Leśnej w kwocie 32.000 zł;
- utwardzenie drogi oraz czyszczenie rowu na ul. Słowackiego- kwota 28.000 zł;
- instalację elektryczną wiaty w Szemzdrowie- kwota 3.000 zł;
- naprawę sprzętu do ratownictwa drogowego Lukas dla OSP Sowiny- kwota 5.000 zł;
-  17.000  na  dokumentację  na  budowę  oświetlenia  w  Kawczu,  w  Bojanowie  ul.  Leśna,  
ul. Piaskowa;
- dokumentację projektową na rozbudowę placów zabaw oraz zakup urządzeń rekreacyjnych
(Rozbudowie  podlegać  będzie  Park  Kosynierów  na  ul.  Parkowej,  plac  zabaw  w  Szkole
Podstawowej na ul. Drzymały, Przedszkole w Bojanowie, powstający plac na ul. Kopernika
„Stacyjkowo”)- kwota 26.500 zł;
-  dotację  dla  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  na  zakup  kosiarki  i
utrzymanie substancji mieszkaniowej w wysokości 58.000 zł;
- 40.000 zł na uzupełnienie środków dla Ośrodka Pomocy Społecznej;
-  uzupełnienie  środków dla  Ośrodka Pomocy  Społecznej  na  prace  związane  z  zakupem  
i  montażem  awaryjnego  oświetlenia  ewakuacyjnego  w  Pensjonacie  oraz  przygotowanie
dokumentacji  projektowo-  kosztorysowej  w  związku  z  wyposażeniem  przedmiotowych
budynków  w  system  sygnalizacji  pożaru  połączony  ze  Stanowiskiem  Kierownika  PSP  
w Rawiczu w wysokości 38.000 zł;
- wyposażenie pracowni plastycznej w kwocie 8.000 zł;
-  miejsca  pamięci-   ustawienie  tablicy  pamiątkowej,  skwer  przed  Remizą  w  związku  
z uroczystościami jubileuszowymi w wysokości 10.000 zł;
- realizację planów zagospodarowania przestrzennego w kwocie 22.000 zł;
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-  uzupełnienie środków na utrzymanie porządku na terenie miasta,  utrzymanie porządku i
prace remontowe na placach zabaw, utrzymanie i remonty dróg i ulic, utrzymanie zimowe na
terenie gminy, utrzymanie terenów zielonych- kwota 70.000 zł;
- środki na obchody 380-lecia lokacji Bojanowa- 20.000 zł;
- dokumentację projektowo- kosztorysową łączników dróg w Gołaszynie w kwocie 50.000 zł.
Dokumentacja planowana jest na budowę łącznika:

- ul. Słoneczna - ul. Moniuszki (dz. nr 1040), 
- za Zakładem Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej (dz. nr 1045),
- ul. Moniuszki - ul. Kurpińskiego (dz. nr 1030),
- osiedle w Gołaszynie- dz. nr 733/10,
- Gołaszyn 65B- dz. nr 301 (osiedle bloku policyjnego);

Następnie głos został oddany Pani Patrycji Kubiak.
Pani Skarbnik poinformowała, że podobnie jak na posiedzeniu komisji, będzie jednocześnie
omawiała zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej i zmiany wprowadzone w uchwale
budżetowej. Wolne środki o których wspominał Pan Burmistrz, wprowadzone są do uchwały
budżetowej  jako  zadania  inwestycyjne.  Jest  to  niezbędne,  aby  móc  dalej  przeprowadzać
procedury: wydawać zlecenia i podpisywać umowy na zadania. Jeżeli chodzi o wydatki, które
są  wydatkami  bieżącymi  (zostały  również  przedstawione  przez  Pana  Burmistrza),  będą
sukcesywnie  wprowadzane  do  budżetu.  Ponadto  wprowadzone  są  zmiany  klasyfikacji
budżetowej,  które  realizowane  są  w  ramach  funduszu  sołeckiego  w  Sowinach,
Gościejewicach i w Gołaszynie. Dotyczy to przebudowy chodników, które zaplanowane są
przez sołtysów. Zaplanowane były jako usługi, zakupy. Zostały one teraz sklasyfikowane w
wydatkach majątkowych, jako przebudowa chodników w tych trzech sołectwach. Ponadto
zostały wprowadzone/a:
- dotacje dla Powiatu Rawickiego (zostały wcześniej omówione przez Pana Burmistrza),
- dotacja dla Miasta Leszna na utrzymanie osób bezdomnych. 
Powyższe zmiany zostały wprowadzone zarówno do budżetu, jak i do Wieloletniej Prognozy
Finansowej. 

Pytań  nie  było.  Przystąpiono do głosowania.  Za  podjęciem uchwały  głosowało  dwunastu
radnych „za”.
Uchwała  Rady Miejskiej  w Bojanowie  z  dnia  20  kwietnia  2018 roku w sprawie  zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2018-2021 stanowi  załącznik  
nr 20 do protokołu.

Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
g)      zmiany uchwały budżetowej na 2018     rok  

Podobnie  jak  w  poprzednim  punkcie  porządku  obrad,  Pan  Jarosław  Bartkowiak
poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu  Komisji
Stałych Rady w dniu 17 kwietnia br.

Głos  zabrała  Pani  Patrycja  Kubiak,  która  poinformowała,  że  w  powyższym  projekcie
wprowadzono zmiany, które zostały omówione w poprzednim punkcie porządku obrad.

Pytań nie było, wobec powyższego przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały Rady
Miejskiej w Bojanowie z dnia 20 kwietnia 2018 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej
na 2018 rok głosowało 12 radnych "za".
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu.
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Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
h)      wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  pomiędzy  Gminą  Bojanowo    

a Miastem Leszno w zakresie realizacji zadania pomocy społecznej

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały  była  tematem  obrad  Komisji  Stałych  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  w  dniu  17
kwietnia br.

W związku z brakiem pytań, przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali
wszyscy obecni radni- 12 głosów „za”. 
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 20 kwietnia 2018 roku w sprawie wyrażenia
zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Bojanowo a Miastem Leszno w zakresie
realizacji zadania pomocy społecznej stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
i)       zmiany  uchwały  Nr  XXXII/269/13  Rady  Miejskiej  w     Bojanowie  z     dnia  

30     października  2013     r.  w     sprawie  zasad  ustalania  i     rozmiaru  obniżek  
tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  nauczycielom,  którym
powierzono  stanowiska  kierownicze  w     szkołach,  zasad  zwalniania  od  
obowiązku  realizacji  zajęć  oraz  określenia  tygodniowego  obowiązkowego
wymiaru  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych  i     opiekuńczych  pedagoga  
szkolnego,  psychologa,  logopedy  i     doradcy  zawodowego  oraz  nauczycieli  
realizujących w     ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk  
o     różnym  tygodniowym  obowiązkowym  wymiarze  godzin,  dla  których  
organem prowadzącym jest Gmina Bojanowo

Przystępując  do  niniejszego  punktu,  Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt
niniejszej  uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu  Komisji  Stałych  Rady  w  dniu  17
kwietnia br.

Głos zabrała Pani Żaneta Malinowska, która poinformowała, że ustawa o finansowaniu zadań
oświatowych nowelizuje ustawę Karta Nauczyciela. Organ prowadzący nie określa już, w jaki
sposób wylicza się pensja nauczycieli, którzy w ramach swoich obowiązków realizują różne
pensa. Dotyczy to np. nauczycieli języka polskiego, którzy mają 18 godzin i do tego realizują
obowiązki nauczyciela bibliotekarza, którego pensum wynosi 30 godzin. Do tej pory organ
prowadzący  określał,  w jaki  sposób będzie  liczony  pensum dla  powyższego  nauczyciela.
Aktualnie niniejszą kwestię określa ustawa. Ponadto Karta Nauczyciela wymusza na organie
prowadzącym,  aby  ustalił  obowiązkowy  wymiar  godzin  zajęć  pedagoga,  psychologa,
logopedy,  terapeuty,  doradcy  zawodowego.  Wymiar  godzin  nie  może  być  wyższy  niż  22
godziny tygodniowo. Ze względu na potrzeby w szkołach prowadzonych na terenie Gminy
Bojanowo, wymiar został ustalony na 22 godziny tygodniowo.

Pytań nie  było. Przystąpiono do głosowania. Uchwałę podjęto jednogłośnie- 12 głosami „za”.
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
j)       kalkulacji  jednostkowej  dla  celów  udzielenia  dotacji  przedmiotowej  dla  

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej
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Podobnie  jak  w poprzednim punkcie,  Pan Jarosław Bartkowiak poinformował,  że  projekt
niniejszej  uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu  Komisji  Stałych  Rady  w  dniu  17
kwietnia br. 

Pani  Skarbnik poinformowała,  że powyższą dotację gmina,  jako organ zgodnie z ustawą  
o finansach publicznych,  zobowiązana jest  do podjęcia,  aby wyliczyć kwotę dotacji,  jaką
otrzymuje  ZGKiM  na  utrzymanie  tzw.  substancji  mieszkaniowej.  Dotację  oblicza  się  na
podstawie:
-  obwieszczenia  Wojewody  Wielkopolskiego,  który  ogłasza,  jaki  jest  koszt  odtworzenia
lokali,
-  stawki  bazowej,  którą  określa  Burmistrz  w Zarządzeniu  (aktualnie  obowiązuje  stawka  
5,10 zł).
 Powyższe dwie kwoty są wyjściowe do obliczenia kalkulacji  i  wyliczenia kwoty dotacji.
Wartość dotacji wyliczona na podstawie stawki jednostkowej wynosi 257.045 zł. W planie
budżetu zaplanowano 220.000 zł, różnica pokrywana jest z wolnych środków.

W związku z brakiem pytań, przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali
wszyscy radni- 12 głosów  „za”. 
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 20 kwietnia 2018 roku w sprawie kalkulacji
jednostkowej  dla  celów  udzielenia  dotacji  przedmiotowej  dla  Zakładu  Gospodarki
Komunalnej i mieszkaniowej stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
k)      zmiany Uchwały Nr XL/283/18 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 23 marca  

2018  r.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  w  formie
bezprzetargowej  dwóch  nieruchomości  niezabudowanych  położonych  
w Sowinach. 

W  celu  przybliżenia  powyższej  uchwały,  głos  zajęła  Pani  Joanna  Nowacka-  Kierownik
Referatu Inwestycji i Rozwoju. Pani Kierownik poinformowała, że powyższa uchwała była
podejmowana na ostatniej sesji. Dotyczy ona dzierżawy dwóch stawów w Sowinach, które
mają  być  wydzierżawione  w  drodze  bezprzetargowej  na  rzecz  Polskiego  Związku
Wędkarskiego. Zgodnie z zawiadomieniem Wojewody Wielkopolskiego, skreśla się paragraf
drugi,  który  wskazuje  stawkę  czynszu dzierżawnego,  ponieważ  jest  to  poza  kompetencją
Rady Miejskiej. Burmistrz sam ustala stawkę czynszu dzierżawnego. 

Pytań nie było. Przystąpiono do głosowania. Uchwałę podjęto jednogłośnie- 12 głosami „za”.
Uchwała stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Do pkt. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie:  
l)       zaciągnięcia pożyczki.    

Przystępując do niniejszego punktu, głos zabrała Pani Patrycja Kubiak, która poinformowała,
że w związku z tym, że realizowane jest zadanie ze środków unijnych „Przebudowa drogi
gminnej Zaborowice- Trzebosz”, musimy otworzyć konto w Banku Gospodarstwa Krajowego
Oddział w Poznaniu na środki własne i środki unijne. Środki unijne w myśl przepisów są  
pożyczką, dlatego że te środki po przedstawieniu faktury, będą zapłacone wykonawcy, a Bank
Gospodarstwa Krajowego środki finansowe ściągnie z Unii Europejskiej. Niniejsza uchwała
jest niezbędna do podpisania umowy pożyczki z BGK w Poznaniu.  
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W związku z brakiem pytań, przystąpiono do głosowania. Uchwałę podjęto jednogłośnie, 12
głosami „za”. 
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z 20 kwietnia 2018 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki
stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Do pkt. 10. Odpowiedzi na zapytania radnych.

Pytań nie było.

Do pkt. 11. Wolne głosy i wnioski.

Głos  w  niniejszym punkcie  zabrał  mieszkaniec  Trzebosza-  Pan  Rzepecki,  który  poruszył
kwestię  odcinka  drogi  od  Trzebosza  do  Pakówki,  w  miejscu,  gdzie  znajduje  się  blok
mieszkalny i cztery domki. Kiedyś był tam położony bruk. Przy okazji budowy kanalizacji
sanitarnej, został on zdewastowany. Aktualnie, przy nasileniu ruchu w niniejszym miejscu są
dziury.  Droga ma  szerokość  3  metrów.  Jeżdżą  nią  rolnicy  w pole  ze  sprzętem o  dużych
gabarytach. Od dwóch lat odbywa się również tamtędy wywóz buraków przez cukrownię,
gdzie jeden pojazd waży ponad 40 ton. Pan Rzepecki stwierdziłł, że dom ma blisko drogi.
Mury pękają. W niniejszym miejscu jest wąska przepustowość i droga nie nadaje się do takiej
eksploatacji. Pan Rzepecki zwrócił się z prośbą o wizję i zajęciem się niniejszą kwestią. 
Na  powyższe  Pan  Burmistrz  poinformował,  że  przyjrzy  się  sprawie  i  nie  zostanie  ona
obojętna. 

W dalszej kolejności głos zabrał Pan Ryszard Serwatka- sołtys Golinki, który podziękował za
przegłosowanie  uchwały,  w  której  zostały  zabezpieczone  środki  finansowe  na  drogę  w
Golince.  Sołtys  zaznaczył,  że  od  ćwierć  wieku  podejmowane  były  starania,  aby  ją
wybudować.  

Następnie głos zabrał Pan Burmistrz, który poinformował, że wpłynął wniosek od jednego 
z mieszkańców naszej gminy, aby na terenie naszego rynku wprowadzić parking płatny na
zasadzie parkomatu czy osoby inkasującej za parkowanie. Następnie Pan Dubiel przypomniał,
że z początkiem niniejszej kadencji powyższa kwestia była poruszana w momencie tworzenia
miejsca przystanku dla pracowników Euroline-u. Wówczas stwierdzono, że jesteśmy na tyle
mały  miasteczkiem,  że  nie  będziemy  inkasować  od  mieszkańców  za  postój.  W  dalszej
kolejności Pan Burmistrz zwrócił  się z prośbą do Państwa radnych o wypowiedzenie się  
w powyższej kwestii.
Jako pierwszy głos zabrał Pan Zygmunt Maćkowiak, który poinformował, że kiedyś parking
był  mniejszy.  Po  zrobieniu  parkingu  pod  remizą,  na  rynku  zrobiło  się  cyt;  „luźniej”.  Z
biegiem czasu, aut na rynku przybyło. Zdaniem radnego, na rynku stoją auta mieszkańców,
którzy mają z tyłu garaże, ale preferują stawać od rynku. Propozycja, żeby porozmawiać z
mieszkańcami  
i  zwrócić  uwagę,  żeby  auta  parkowali  na  swojej  posesji,  gdyż  czasami  ciężko  jest
zaparkować.  Ustosunkowując  się  do  przedmówcy,  Pan  Burmistrz  wyjaśnił,  że  miejsca
parkingowe zwalniają się z upływem czasu. Podał przykład, że popołudniu po zamknięciu
sklepów, pod urzędem stało jedno auto.  Następnie Pan Dubiel dodał, że zwiększono o 12
miejsc parkingowych na rynku, ale wzrasta również liczba aut.
Następnie  głos  zabrał  Pan  Piotr  Nadrowski,  który  poruszył  kwestię  porzuconych
samochodów.  Został  podany  przykład  ul.  Dworcowej,  na  którym  stoi  samochodów  bez
powietrza, zdaniem radnego od dwóch lat.  
Na powyższe Pan Burmistrz odpowiedział,  że jeżeli samochód ma tablice rejestracyjne, to
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nadal jest pojazdem i nie jest zobowiązany, aby powyższy samochód usunąć. 
W dalszej kolejności głos zabrał Pan Tomasz Woźniczka, który powrócił do tematu płatnego
parkingu.  Na  wstępie  radny  poinformował,  że  parkometry  powodują  na  początku,  że
zapychają się boczne uliczki. Z czasem mieszkańcy się przyzwyczajają. Pozostaje kwestia
kontroli,  czy  zgadza  się  ilość  wykupionych  minut  z  rzeczywistym  postojem  auta.  Pan
Woźniczka zaproponował, żeby powyższy temat pozostawić bez zmian. 
Następnie  głos  zabrał  Pan Leszek  Janowicz,  który  również  podzielił  zdanie  przedmówcy
uzasadniając to tym, że wprowadzenie opłat kosztuje, dotyczy to zarówno zakupu parkomatu
jak  i  zatrudnienia  osoby  na  etat.  Pytanie,  czy  wpływy zrównoważą  wspomniane  koszty?
Ponadto zdaniem radnego, zapełnią się boczne uliczki. 
Jako ostatni na powyższy temat wypowiedział się Pan Krzysztof Wodecki. Radny również
podzielił  zdanie  przedmówców,  proponując  aby  pozostawić  parkowanie  bez  opłat.  Nie
wiadomo, jaki wpływ wprowadzenie opłat miałoby na obroty sklepików w okolicach rynku.
Być może większość parkujących samochodów należy do osób, które na chwilę przyjechały
zrobić zakupy.  Ich zdaniem wysokie opłaty mogłyby spowodować,  że zaczną parkować i
robić  zakupy  w  biedronce  czy  dino,  co  może  negatywnie  wpłynąć  na  obroty  małych,
lokalnych przedsiębiorców.

Wobec powyższego, że więcej uwag i wniosków nie było w kwestii wprowadzenia opłat za
parkowanie,  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie,  kto  z  Państwa  radnych  jest  za
pozostawieniem parkowania na takich samych zasadach, jak odbywa się do tej pory, czyli bez
opłat?
Wszyscy obecni radni głosowali za pozostawieniem parkowania bez zmian- 12 głosów „za”.

Następnie Pan Burmistrz poinformował o gwiazdach, jakie wystąpią na tegorocznych Dniach
Bojanowa. Harmonogram przedstawia się następująco:

a) 2 czerwca:
- godz. 16:00 występ zespołów tanecznych ANIMA,
- godz. 19:00 koncert zespołu MIG,
- godz. 21:00 gwiazda wieczoru, zespół zagraniczny NANA,
- godz. 22:00-2:00 noc klubowa z ekipą Fat Dj’s Team Beat,

b) 3 czerwca:
-  godz.  15:00-17:00  występy  dzieci  i  młodzieży  z  przedszkoli,  szkół  z  Gminy
Bojanowo,
-  godz.  15:00-17:00  Łaciata  wieś-  gry  i  zabawy  dla  dzieci,  smażenie  sera  wraz  
z degustacją, 
- godz. 18:00 koncert zespołu Ziemia Zakazana,
- godz. 20:00 gwiazda wieczoru- zespół Piersi

Następnie Pan Burmistrz zaprosił na uroczystą sesję Rady Miejskiej, która odbędzie się w
dniu 3 maja oraz na II piknik militarny. 

Na  zakończenie  niniejszego  punktu,  Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  w miesiącu
maju posiedzenie komisji planowane jest na 22 maja, sesja- 25 maja. 

Do pkt. 12. Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie
dziękując wszystkim za przybycie zakończył XLI sesję o godz. 1105.
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Protokolant Przewodniczący Rady Miejskiej
Justyna Wolsztyniak Jarosław Bartkowiak
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